
P Ř A T E L É  A  K A M A R Á D I ! 

Nabízíme Vám pohled na rok 2023 v Plenéru. Ve zkratce.

Byl to krásný, dlouhý, intenzivní rok, plný nových zážitků, vjemů a poznání.

O T O Č K A  Z A  R O K E M  2 0 2 3

P Ř E D J A Ř Í   2 0 2 4   P A V L O V

D O M I N I K A  O D J E L A 
N A  V I N O B R A N Í 
D O  A U S T R Á L I E .

To vám byla krása. 

Tak teplé, slunné babí léto jsme nečekali a ještě nikdy nezažili. 

Začali jsme 10. září a poslední hrozen spadl do mlýnku 7. října. 

A bylo toho v tom poměrně krátkém období hodně. Hodně východů slunce, 

setkání, emocí, přejezdů, zkoušení, odvahy, buchet, škvarkovky, vína, umývání. 

Hroznů bylo nakonec míň, než jsme předpokládali, ale zato byly nádherné. Fakt. 

Asi nejkrásnější, co kdy v Plenéru byly. Radost sbírat!

TIPY NA ČTENÍ A POSLECH:

Už podruhé.

Mistrovství v řezu révy vinné.

Kategorie ženy: bronz Dominika

Kategorie muži: bronz Vojta

Bronzoví Plenéři! Juchů!

D O M I N I K A  A  V O J T A 

Z A S E  N A  B E D N Ě .

Bylo jich pět. 

A na všechny vzpomínáme s radostí! 

Díky, že za námi jezdíte.

Vnímáme velmi silně, že byť pěstujeme 

zemědělskou plodinu, tvoříme zároveň 

ráz naší krajiny. A opravdu nám záleží 

na tom, abychom přispívali k tomu, 

aby naše krajina byla pestrá a půda, 

na které hospodaříme, živá. Zní to 

trochu jako klišé, ale je to opravdu to, 

co dennodenně ovlivňuje naše konání 

a přemýšlení nad vinicemi a vinařstvím. 

Dominika kdysi viděla fotku pálavské 

krajiny před sto lety a bylo to pro nás 

všechny velké prozření a důkaz toho, 

že se krajina díky člověku velmi 

negativně proměňuje.

Jak se postupně noříme víc a víc 

do ekologických principů, táhne nás to 

k přemýšlení o celistvosti. 

K tomu, že přírodní cykly fungují 

správně, jen když jsou respektovány 

přírodní principy. Že v monokultuře 

moc cyklů nefunguje, protože 

monokultura přirozená není. 

Že je třeba, aby vinařství a vinohrady 

byly naším živobytím, ale zároveň 

z řádků vinic netvořily nekonečné 

moře, kde nevidíte nic jiného než révu.

Zatím vysazujeme do meziřadí 

bylinné směsi, ke krajovým sloupkům 

růže a bylinky. 

V nových vinohradech vynecháváme 

prostor na stromy a keře a vedle 

těch starých vysazujeme aleje.

Letošní termíny už jsou známé.

Budou to vždy tyto soboty: 

11. května, 15. června, 13. července a 3. srpna. 

Hostující restaurace prozradíme později.

Do oblasti Blue Mountains 

kousek od Sydney.  

Není to zrovna vinohradnická 

oblast, ale jela tam do konkrétního 

vinařství, které má název 

Frankly, this wine was made by Bob. 

Do rodiny Colmanových.  

Vinařství mají podobně velké 

jako to naše a jejich myšlení 

a uvažování nad víny je také blízké 

tomu našemu.

Zažila nespočet sběrových dní, 

ustřihla tolik hroznů, co nikdy předtím, 

viděla klokany,  

ochutnala spoustu australských vín 

a naštěstí se s radostí  

a novým elánem  

vrátila zpátky na Pálavu.
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Výsadba zde proběhla 

v roce 2021 a loni jsme 

z vinohradu sklízeli 

první hrozny!  

Roste tam Sylván,  

Pinot noir a Riesling 

(aka Ryzlink rýnský).
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Jó, koupili jsme dva hektary Mülleru Thurgau, 

rok výsadby 2001, staré keře. Řekli jsme si, 

že uvidíme po první sezóně a prvním vinobraní, 

jestli si budeme starouška zvelebovat, 

nebo na jeho místě vysadíme nové keře!  

Hrozny nádherné, jsme nadšení. CMYK bude, bude 

mít hloubku starých kořenů a lehkost odrůdy! 

A ROVNOU DO LETOŠNÍCH VÝSADEB.

Plenér se rozrůstá do Úval u Valtic. V těsné blízkosti rakouské hranice teď máme celkem 7 hektarů vinic.

Abyste měli přehled, představujeme Vám je strukturovaně:

Úvaly jsou kousek od Valtic, kde bydlí Ivo.  

Ten při svých procházkách narazil na místa 

našich nových vinic.  

Těšíme se, až vám ty nové kousky krajiny ukážeme.  

A taky výhledy z nich. Ty jsou totiž dechberoucí.  

Zůstáváme na dohled od Pálavy, s výhledem na ni. 
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VÝSADBA 2023: 

To je ten pozemek, kde je tolik šutrů, že kdybychom pořád pokračovali v jejich 

vysbírávání, jak jsme měli původně v plánu, zřejmě bychom nikdy neskončili. 

Pod asi třiceticentimetrovou ornicí je vápenec. Křída. Jenom. Hodně zajímavé místo! 

A tady jsme vysadili Chardonnay, Ryzlink vlašský a samozřejmě Frankovku! 
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VÝSADBA 2023: 

Sylván 

a pro velký úspěch opět 

náš oblíbený Müller! 

#mullerreunion 

N A L A H V O V Á N Í  N O V Ý C H  V Í N 
B E Z  F I LT R A C E

Po velkých výsadbách jsme se rozhodli pro další velký krok pro Plenér. 
Vína, která jsme loni nalahvovali, šla do lahví úplně bez filtrace. 

Dominika k tomuto kroku napsala přiznání, vyznání nebo úvahu, 
která už proletěla sociálními sítěmi.

 
Přikládáme ji i sem:

„Když dostanete do skleničky víno a k tomu vínu nedostanete vůbec žádné informace, je to svoboda. 
Pro vaši fantazii a pocit vychutnávání. Všechno důležité, co pro tu chvíli potřebujete, k vám přijde s prvními doušky. 

Je to ten pocit, který najednou máte. Emoce, které ve vás víno vyvolá. A ten pocit je jen váš. 

Já mám nejkrásnější pocit, když piju víno, které je živé. Svou energií a chcete-li  
technologií, kterou bylo vytvořeno. Obecně si myslím, že u vín není třeba bavit se o technologických postupech, 
kterými bylo vytvořeno. Tyhle informace nejsou pro zážitek z ochutnávání příliš podstatné. Pro tentokrát bych 

se procesu vzniku ale ráda lehce dotkla. Dlouho jsem byla přesvědčená o tom, že kvasnice, které ve víně zůstávají, 
pokud víno nefiltrujete, zakrývají v projevu chutě a vůně jeho původ, odrůdovost a jedinečné aroma. 

V posledních měsících jsem ochutnala spoustu vín, které mi zůstaly zaryty hluboko v srdci. Ta vína nebyla filtrovaná, 
přitom byla jiskrná svou energií. Byla odrůdová, i když lehce kalná. Byl v nich cítit původ a rukopis vinaře. 

A to je velká inspirace. 

Mým největším přáním je, abyste z našich vín cítili hrozen. A taky to, jak se procházíte vinohradem, 
kde ten hrozen vyrostl. A hlavně – abyste u ochutnávání plenérských vín prostě cítili. Cokoli. 

To je pak odrazem toho, že víno je živé. 

Naše tři nová vína jsou nefiltrovaná. Pokud láhev necháte ležet, kal sedimentuje na dno. 
Není ho mnoho. Ale je tam. Jestli je to nová éra našich vín, teď nevím. 

Vše se u nás řídí konkrétním ročníkem a pocitem při ochutnávání. A to je veliké štěstí. 

Dejte nám vědět, jak vám naše nová tři nefiltrovaná vína chutnají.”

Ochutnali jste?
Poznali jste rozdíl?

Co jste cítili?

V I N O B R A N Í   2 0 2 3

O T E V Ř E N É  S K L E P Y  L O Ň S K É H O  R O K U

VÝSADBA STROMŮ A KEŘŮ ÚVALY

U některých šarží jsme macerovali 

rmut před fermentací, někdy jsme 

rmut nechali rozkvasit a pak vylisovali, 

někdy jsme mošt na slupkách nechali 

prokvasit úplně.

A taky jsme experimentovali, 

slučovali ročníky a vzkoušeli to, 

co jsme si přáli a k čemu máme 

příležitost jen jednou do roka. 

A protože byly všechny hrozny 

nádherně zdravé, daleko víc jsme letos 

pracovali s macerací hroznů. 

Nechtělo se nám prostě jen vylisovat 

šťávu a rozloučit se s tím zbytkem 

plným extraktu a energie. 

S lahvováním bychom 

nechtěli spěchat, ale tušíme, 

že v létě bychom Vám 

pár novinek rádi nabídli 

k ochutnání.

Poprvé jsme sbírali v Úvalech. 

Poprvé jsme pracovali 

s našimi vlastními hrozny 

Sylvánu a Rieslingu.

Detaily, výsledky a pocity 

si zatím ještě necháme pro sebe. 

Kde je pestrost, 

tam je život. 

Kde je život, 

tam je nám hezky.

Dominika loni spolupořádala akci pro vinaře, která se jmenuje Pestrá vinice. 

Věří totiž, že klíčem k urychlení předávání informaci, zkoušení nových postupů 

a minimalizaci chyb je třeba sdílení mezi vinaři. 

Přečtěte si poutavou reportáž z akce.  

N E W  Y O R K

Velký svět! 

Naše vína se poprvé nadechla 

v New Yorku. 

Byli jsme nervózni z toho, jak budou 

tak daleko od domu chutnat. 

A chutnala moc. Zastavilo se u nás 

spoustu profesionálů z restaurací, 

vinných barů a distribucí nejen 

z USA, ale i ze světa. Spousta 

z nich vyzdvihovala svěžest, 

rukopis, mineralitu nebo třeba 

pocit, že po jednom doušku máte 

hned chuť na další.

 

KARAKTERRE

je akce prezentující skvělá vinařství 

z celého světa. 

Kromě Eisenstadtu u Vídně 

je už podruhé pořádána taky 

v New Yorku. Na střeše jedné z budov 

Rockefellerova centra na Manhattanu.

Wow!

 

Rakouská edice KARAKTERRU bude 

letos v termínu 22.—23. května. 

Budeme tam!
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MÁVÁME VÁM Z PÁLAVY

A PŘIPÍJÍME NA VAŠE ZDRAVÍ!

Dominika + Ivo + Vojta + Marek

Dominika ve Spotlight Aktuálně.cz 
https://zpravy.aktualne.cz/domaci/spotlight-rozhovor-dominika-
cernohorska-zpravy/r~682c3ff231fe11eeba5b0cc47ab5f122/

Terapie s Marií / Dominika hostem:  

https://www.youtube.com/watch?v=SgSMg3IISPw&t=891s

V Respektu:  

https://www.respekt.cz/tydenik/2023/14/vino-zeny

O pestrosti ve vinicích v Reportéru:

https://reportermagazin.cz/67908/dzungle-ve-vinicich-novy-

trend-mezi-vinari/

Dominika a Ondra Dubas z vinařství Krásná hora jako členové 

Mladých vinařů hostem Českého gastronomického podcastu 

https://www.youtube.com/watch?v=ijIj7-L_zIQ&t=56s

Před sklepem jsme vytvořili prostor, kde je Vám, 

nám i našim gastro návštěvám, dobře. 

Nespěcháte. Přijíždíte si užít pálavského slunce, 

výhledů, našeho vína a dobrot, které k nám přivezou 

kamarádi až před sklep.

Rok setkávání s Vámi jsme zakončili prosincovým 

svařákem z Frankovky a asijskými voňavými 

miskami od Panelky Luleč.
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https://www.franklythiswinewasmadebybob.com.au/
https://www.facebook.com/schkopalava/posts/pfbid0wo7KmgXGMPhdpVQtPxnccwZYMfFWTJWaVHcKXNfPfGkdFAs9P2VHovwe5SsjSbNFl
https://www.facebook.com/schkopalava/posts/pfbid0wo7KmgXGMPhdpVQtPxnccwZYMfFWTJWaVHcKXNfPfGkdFAs9P2VHovwe5SsjSbNFl
https://www.pestravinice.cz/
https://www.pestravinice.cz/bio-diverzita-v-beton%C3%A1rce/
https://vinarstviplener.cz/cs/
https://vinarstviplener.cz/cs/



